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Ahogy mindennapjaink a felvetődő új problémák miatt egyre bonyolultabb 

megoldásokat kívánnak, úgy válik szükségessé egyesületünk lehetőségeinek 

folyamatos vizsgálata, a működésünk módosítása is. Az elmúlt, most értékelt 

időszakban  szerkezetünket változtatnunk kellett, a vezetőségünkbe új 

felelősöket kértünk fel, új kapcsolatokat építettünk ki, ezáltal a teendők száma 

gyarapodott. 

Az elnökség tagjai által patronált területek megnövelték az elvégzendő munka 

mennyiségét, a személyeket más-más módon érintve. A tapasztalatok alapján 

véglegessé vált a munkatervek 2-2 hónapra való készítése. Ennek 

megvalósításában az elnökség megtartotta korábbi jó teljesítményét, a 

vezetőség tagjai közül néhányan  gyakoribb konzultációt igényeltek. Új forma 

került elő a városrészek vezetőinél, akiknél felülvizsgáljuk korábbi 

megállapodásunkat, s írásos formájúvá tesszük azt. Felújítjuk és rendszeressé 

tesszük kapcsolatunkat  dr. Weiner József főorvos úrral a közterületek, 

középületek állapotának folyamatos vizsgálatáról, a kiválasztott témákról, a 

megszületett eredményekről a 4 hónapos beszámolókban rendszeresen 

szólunk. 

1.  Az elnökség és a vezetőség korábban bevált működési rendjéhez 

visszatérünk. Az elnökség üléseit minden hó 1. keddjén 16 órakor, a vezetőség 

ezt követően 17 órától tartja, amelyen mindkét csoport tagjai jelen lesznek. A 

régi szokások életben maradnak (helyszín, jelenléti ív, jegyzőkönyv, esetleges 

távolmaradás előzetes bejelentése).  
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2.  Az együttműködési megállapodások novemberben bővülhetnek. A Bajai 

SZC Türr István Technikummal az aláírásra sor kerül november 15-én, 

ugyanezen a napon az előkészített anyag véleményezése megtörténik az Eötvö 

József Főiskolán. 

3. Az egyesület által indítandó könyvsorozat 1. kötetének idei elkészülésére 

számítunk. (Tervezett cím: A bajai temetők és temetkezés története.) A 

megírást vállaló, a kiadást segítő csoport Kocács Zita múzeumigazgató jelentős 

támogatásával végleges döntést hozott a témákat illetően, így 2 fejezet 

október 23-ig elkészült (Jász Anikó és Kordé Nóra alkotása, a bevezetőt Cseh 

Béla megírta), a következő 3 fejezet megírását a szerzők (Jász Anikó, Kovács 

Zita, Kothencz Kelemen) vállalták. Az Arculat Nyomdával a kiadásról van 

megállapodásunk. Támogatóinkra számíthatunk: Nemzeti Panteon Alapítvány, 

NAV. Feltételezzük, hogy az 1000 példány karácsony előtt megérkezik hozzánk. 

A 2.kötetet előkészítő munkák elindultak. A könyv címe:  Városvezetők Baján a 

rendszerváltás után. A szerkesztéssel és a kiadással járó munkák szervezését 

Cseh Béla vállalta.  Az érintett vezetőkkel megállapodásunk van november 22-

re egy részleteket is tárgyaló konzultációra (dr. Kincses Ferenc, Éber András, 

Széll Péter, dr. Révfy Zoltán). 

4.  Továbbra is keressük a megoldást a városrészek önálló működtetésére. Az 

elnökség olyan határozatot hozott, amely tartalmazza a kinevezendő vezető 

teendőit írásban,. Ebben szerepelnek a vezetést vállaló személy elképzelései is, 

a lehetőségek a város részéről, valamint a határidők, amikorra a végzett 

munkáról  a beszámolók elkészülnek. A kiscsávolyi városrészben - Nagy Dezső 

vezetésével - rendkívül tartalmas munka indult komoly ismeretekkel bíró, 

tisztelni való szándékkal rendelkező személyekkel. Friss beszámolójukat az 

egyesület honlapján el is olvashatják. A leírtak olyan szempontból is 

differenciáltak, hogy vannak rövid, illetve csak hosszabb idő alatt 

megvalósítható teendők. 

5.  A "virágos intézmények" témánk egyike a különösen gondozottaknak, 

működése hagyományossá vált, a hétköznapi jelenléte a virágoknak az 

iskolákban, óvodákban, az idei évtől a bölcsődékben is a szép belső értékének 

rögzüléséről árulkodik. A "tündérkert" nevet kapott forma megjelenése 

kedvező fogadtatásra talált. Részletes értékelése után a következő évi 

folytatásra is elkészül a terv. Az idei intézményi látogatások zárása utánra 

Burszki Darinka már összeállította a Városháza Dísztermében november 9-én 



tartandó eredményhirdetés programját. Tartalmában és formájában is gazdag 

esemény előtt állunk. 

6. A kerékpározás bajai elterjesztése érdekében megkezdett munkánk 

folytatásához erős szövetségeseket találtunk. A városban az Európai Mobilitási 

Hét keretén belül szervezett, közel 10 programot tartalmazó eseménysor 

előkészítésében, lebonyolításában és értékelésében egyaránt részt vettünk. 

Minden érdekelt sokra tartotta Lencsés Péter alelnökünk munkáját, aki 

megkezdte a 2023. évi tervünk összeállítását is. Különösen fontosnak gondoljuk 

a különböző korosztályok kerékpározáshoz "szoktatását", a jó feltételek 

megteremtésében lehetőségekkel bírók együttműködésének kialakítását. 

7.  Az informatikai csoport a gépi kapcsolataink működtetésében változatlanul 

jeles szerepet vállal. A honlapunkra felteendő anyagokról több tájékoztatást 

kell kapniuk, hogy a napra készen lévő állapothoz közelebb kerüljünk. Az 

egyesület életében történő események iránt különösen fontos és rendszeres az 

érdeklődés a Bajai Városi TV és a Bácskai Napló részéről. Köszönjük. Képes 

tudósításaink lehetőségeit vizsgálat után érdemes lenne rögzítenünk. A 

facebookos kapcsolatok változásaihoz való jó alkalmazkodásunk érdekében 

Tamás József segítségét kérjük. 

8.  A piac vezetőjével, majd magával az objektummal kapcsolatos 

együttműködési szándékunk az írásos rögzítés után megrekedt. A közös 

munka indulásának idejéről és módjáról ebben az évben hasznos lenne 

megállapodnunk. 

9.  A Duna jelenlegi helyzetéről, a rendelkezésre álló ismeretek alapján 

kialakítható változtatásokról vezetői szinten volt a közelmúltban tárgyalás. Az 

a döntés született, hogy a csoport összehívása előtt Rónay István társelnök 

felkeresi egyeztetési céllal Bíró Tibor dékán urat, majd ezt követően kerül sor a 

programunk kialakítására. Kísérletet kívánunk tenni a helyi közvélemény és vízi 

környezetünk érdemi találkozására. 

10.  Munkánk elvégzéséhez szükségünk van pályázatok révén megszerezhető 

támogatásokra. Ehhez megfelelő kapacitásunk (ismeretek a lehetőségek terén, 

eljárási tapasztalatok kellő mértékben) nem volt. A Türr István Múzeum 

segítségével 2 jelentős pályázaton nyertünk("A bajai temetők, temetési 

szokások" című könyv kiadádához a Nemzeti Panteon Alapítványtól 750e, a 

Nemzeti Kulturális Alaptól 700e Ft-ot. A továbbiakban folyamatos pályázati 

figyelőként és a pályázatok beadásában számíthatunk Kübler Anikó 



támogatására, aki az átlagost lényegesen meghaladó felkészültséggel bír. Ő 

vezetőségünk tagja lett. Lehetőségeihez - természetesen - alkalmazkodunk. A 

2022. évet összegző pályázatokról szóló kimutatást majd a 2023. évi közgyűlési 

beszámoló tartalmazza. 

11.  Az egyesület létszáma stabil. A  bővítésre 2 módon érdemes figyelnünk. 

Egyrészt - már túl a kezdeti lépéseken - : megőrizni azoknak a bajaiságát, akik 

életük során kaptak valamit a várostól, de sorsuk alakulásának 

következményeként most máshol élnek. E területen Farkas Attilának vannak 

előkészítő beszélgetései. Másrészt a megnyitott új területeken partnerként 

megismert személyekkel könnyebbé válhat a kapcsolat működtetése, ha 

szervezeti háttere is van. 

Javasoljuk: a februári közgyűlés tárgyaljon a tagdíj mértékéről. Ez jelenleg 

2000Ft. Az eredeti döntéssel összevetve ez nem a régi 2000. A kötelező emelést 

nem javasoljuk, de egy -tól -ig kerettel lehetővé tehetnénk egy saját 

lehetőséghez igazodó döntést. Javaslatunk: 2-5oooFt közötti tagdíjunk legyen 

2023. márciusától. 

12.  A Tiszteletbeli Tagok Társaságának helyét kezdjük megtalálni az 

egyesületen belül. Találkozásaink rendszeressé válnak, az egyesületi munkában 

érdemi segítséget kapunk tőlük. Jelenleg készül az a naptár, amely a 2023-ban 

esedékes valamennyi,  az egyesületen belül ígért (ezért kötelező) találkozásunk 

időpontját tartalmazza. 

 

                                                                                     dr. Cseh Béla 

                                                                                              elnök 

 

 

 


